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مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان اعلام کرد:

هشدار به کشاورزان هرمزگانی برای هجوم 
ملخ صحرایی

عضو کمیسیون تلفیق؛

نظام بانکی موظف به حمایت از ساخت
 مسکن است

گروه اقتصادی - مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان گفت: 
باتوجه به پیش بینی فائو و سازمان حفظ نباتات کشور احتمال هجوم ملخ صحرایی 

در روزهای آینده به هرمزگان وجود دارد.
ســید عبدالرضا اشرف منصوری در جمع خبرنگاران گفت: باتوجه به پیش 
بینی فائو و سازمان حفظ نباتات کشور احتمال هجوم ملخ صحرایی در روزهای 

آینده به استان بوشهر، هرمزگان و سیستان وبلوچستان بسیار زیاد است.
اشرف منصوری اظهار کرد: باتوجه به پیش بینی فائو و سازمان حفظ نباتات 
کشور و وجود جمعیت های انبوه ملخ بالغ در عربستان و وجود جریانات جوی 
و جهت باد، احتمال هجوم ملخ صحرایی در روزهای آینده به اســتان بوشــهر، 

هرمزگان و سیستان وبلوچستان بسیار زیاد است.
وی از همه مردم، کشــاورزان، دامداران و دریانوردان خواســت به محض 
مشــاهده دســتجات ملخ، مراتب را ســریعاً به مراکز جهاد کشاورزی دهستان، 
مدیریت جهاد کشــاورزی شهرستان ها و سازمان جهاد کشاورزی استان اطلاع 
دهند تا بلافاصله اقدامات لازم برای شناسایی کانون ریزش ملخ و عملیات مبارزه 

اقدام شود.

گروه اقتصادی - عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس، گفت: پیشنهاد دادیم 
حداقل ۲۰ درصد از کل تسهیلات پرداختی بانک ها، به بخش مسکن داده شود.

سید شمس الدین حسینی با اشاره به تبصره ۱۸ قانون تلفیق بودجه ۱۴۰۰ و 
هدایت ۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی به حوزه ساخت مسکن، گفت: 
به دلیل ارتباط بخش مسکن با سایر صنایع کوچک و متوسط، رونق در این بازار، 
رشد و رونق اقتصادی را به دنبال دارد، به همین دلیل معتقدیم از بخش مسکن باید 
حمایت شود. رئیس کمیسیون ویژه جهش تولید مجلس شورای اسلامی در بیان 
راهکارهای خروج بازار مسکن از شرایط فعلی گفت: ازجمله ابزارهای حمایت 
از بخش مســکن، تخصیص تسهیلات مالی مناســب به سازندگان و خریداران 

مسکن است.
وی با اشاره به هدایت ۳۶۰ هزار میلیارد تومان از منابع داخلی بانکی در قالب 
تســهیلات به حوزه ساخت مسکن افزود: برای همین منظور در مجلس شورای 
اســلامی پیشــنهاد دادیم حداقل ۲۰ درصد از کل تسهیلات پرداختی بانک ها، به 

بخش مسکن داده شود. 
نظام بانکی در ســال ۱۴۰۰ موظف به حمایت از بخش ســاخت 

مسکن است
حســینی در بیان اینکه تســهیلات در نظر گرفته شده باید در حوزه ساخت 
مسکن پرداخت شود، گفت: نظام بانکی در سال ۱۴۰۰ موظف به حمایت از بخش 
مسکن است، چراکه پاسخ به تقاضای ناتوان در خرید مسکن باید هرچه سریع تر 
پیگیری شــود. عضو کمیســیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی در پایان با 
اشــاره به اینکه گفته می شود تخصیص ۲۰ درصد از کل تسهیلات نظام بانکی به 
بخش مسکن زمینه ساز افزایش تورم می شود، گفت: این عقیده اشتباه است، زیرا 
با مدیریت جریان نقدینگی کشور و نظامند کردن تخصیص تسهیلات می توان هم 

از بخش مسکن حمایت کرد و هم مانع از افزایش تورم در کشور شد.

گروه اقتصادی -رئیس سازمان 
برنامه و بودجه گفت: با مشــارکت 
مجلســی ها تدوین بودجه ۱۴۰۰ تا 

پایان سال به اتمام خواهد رسید.
محمــد باقر نوبخــت  رئیس 
ســازمان برنامــه و بودجه کشــور 
با اشــاره بــه روند بررســی بودجه 
۱۴۰۰ در مجلس اظهار کرد: ســطح 
درآمد های بودجه شفاف شده رقمی 
حدود ۹۰۷ هزار تا ۹۱۰ هزار میلیارد 
تومان منابع عمومی خواهد بود. پیش 

بینی کــه برای درآمدهای نفتی کرده 
بودیــم، همچنیــن اوراق را مجلس 

تایید کرد.
او ادامــه داد: همچنین مجلس 
اندکــی مالیات هــا را افزایش داد و 
تا اینجا می تــوان گفت هماهنگی و 
تعامل خوبــی میان مجلس و دولت 
صورت گرفته است. در حال حاضر 
تبصره هــای هزینه ای بررســی می 
شــوند و حدود ۱۵ تبصره مانده که 
تا پایــان هفته به اتمام می رســد. تا 

به حال مشــارکت قابل قبولی میان 
 مجلــس و دولت صــورت گرفته 

است.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
کشور با اشــاره به انتشار اوراق ۱۷ 

هزار میلیارد ی از ســوی دولت هم 
گفت: مگر می توانیم یک ریال اسناد 
مالــی اوراق را بیــش از آنکه مجوز 

مالی دارم به فروش برسانیم.
نوبخــت یادآور شــد: هر چه 

اوراق کــه در مجــوز قانونــی مــا 
وجود دارد همان انــدازه به فروش 
می رســد ضمن اینکه تمــام اوراق 
 موجود را هم نتوانسته ایم به فروش 

برسانیم.

-معاون وزیر  اقتصادی  گروه 
راه و شهرسازی با بیان اینکه در سال 
۱۳۹۹ بالغ بر ۵۳ پروژه شــاخص با 
ارزش بیــش از ۶۰۰۰ میلیارد تومان 
در شهرهای جدید اجرا شده است، 
گفت: با توجه به رشد زیرساخت ها 
و خدمــات در شــهرهای جدیــد 
جذابیت ســکونت افزایش یافته و 
نرخ رشد در این شهرها به شش برابر 

کلانشهرهای کشور رسیده است.
حبیب الــه طاهرخانــی اظهار 
کرد: در ســال ۱۳۹۹ تعداد ۵۳ پروژه 
شــاخص به ارزش بیــش از ۶۰۰۰ 
میلیــارد تومان در شــهرهای جدید 
اجرا کردیــم که به لطف خدا بخش 
عمــده ای از این پروژه هــا به پایان 
رســیده یا در مراحــل انتهایی قرار 
دارد. آزادراه ســهند، بزرگراه هــای 
صــدرا و علوی، متروی شــهرهای 
جدید گلبهار، بهارســتان، مجلسی 
و فولادشــهر، بوســتان مشاهیر در 

پرند، مرکز محله دریا در هشــتگرد، 
کانــون پرورش فکری کــودکان و 
نوجوانان در عالیشــهر، مراکز جامع 
درمانی در فولادشــهر و عالیشهر و 
کتابخانه عمومی در ســهند از جمله 

این پروژه ها است.
وی افــزود: پروژه های مذکور 
در بخش هــای ورزشــی، درمانی، 
آموزشی، فرهنگی، مذهبی، تفریحی، 
تجــاری ـ اداری، راهســازی، قطار 
شــهری، پارک و فضای سبز، مرکز 

محله و ناحیه است.
عمران  شــرکت  مدیرعامــل 
شهرهای جدید با بیان اینکه بیشترین 
تعــداد پروژه هــای شــاخص در 
شهرهای پردیس، سهند، فولادشهر، 
هشــتگرد و گلبهار به اجرا رســیده 
است، گفت: با وجود بیماری کرونا 
توانســتیم تا پایان شهریورماه امسال 
۱۲ پروژه را به پیشرفت ۱۰۰ درصد، 
۹ پروژه به پیشرفت بالای ۸۰ درصد 

و هفت پروژه را به پیشرفت بالای ۵۰ 
درصد برسانیم.

به گفته طاهرخانی، در پردیس 
۱۳ پروژه شــاخص را در دســتور 
کار داریــم که از ایــن تعداد ۹ مرکز 
آموزشی، یک مرکز تجاری ـ اداری، 
دو مرکز محله و قطار شــهری است. 
در واقع در پردیس کار شگفتی را در 
حوزه مدرسه ســازی شروع کردیم. 
کلنــگ اجرای متــرو پردیس نیز به 

زودی زده می شود.
وی تصریــح کرد: بــه تدریج 
جذابیــت ســکونت در شــهرهای 
جدید را افزایــش می دهیم. جدا از 
بحث خدمات و زیرســاخت ها که 

تعدادی از پروژه ها به پایان رســیده 
و تعداد بسیاری در حال اجرا است، 
بحث حمل ونقل جاده ای و ریلی را 
توامان در دســتور کار داریم. امسال 
توانســتیم آزادراه تبریز ـ ســهند را 
بــه اتمام برســانیم. بزرگراه صدرا ـ 
باجگاه که به نام شهید سرفراز، حاج 
قاسم سلیمانی نامگذاری شده نیز در 

سال جاری تکمیل شد. 
تونل دسترســی به شهر جدید 
علوی با پیشــرفت حدود ۶۰ درصد 

در حال اجرا است.
معاون وزیر راه و شهرســازی 
گفت: در بحث دسترســی ریلی نیز 
متــرو اصفهان ـ بهارســتان به طول 

۱۵ کیلومتــر پروژه دیگری اســت 
که در دســت ساخت داریم و تلاش 
می کنیم ســال آینــده آن را به افتتاح 
برســانیم. مترو اصفهان ـ فولادشهر 
نیز با پیشــرفت فیزیکی مناسبی در 
حال اجرا اســت. عملیــات اجرای 
مترو مشــهد ـ گلبهار نیز در جریان 
اســت. این خط حدود ۴۰ کیلومتر 
طــول دارد که هم اکنــون دارای ۴۰ 
درصد پیشــرفت است. مترو کرج ـ 
هشــتگرد را نیز در ســال گذشته به 

اتمام رساندیم.
طاهرخانی با بیان اینکه جمعیت 
شهرهای جدید در سال جاری از ۱.۱ 
میلیون نفر عبور کرده اســت، افزود: 

رشد جمعیت در شهرهای جدید به 
۱۲ درصد رســیده که این رقم شش 
برابر نرخ رشد جمعیت کلانشهرهای 
کشور اســت. این نشان می دهد که 
بــا توجه به ایجاد زیرســاخت ها و 
خدمات شــهری، جذابیت سکونت 
در شهرهای جدید افزایش پیدا کرده 
اســت. انشاءالله برای سال ۱۴۰۰ نیز 
در اجرای طرح های عمرانی روند رو 

به رشد خود را ادامه می دهیم.

گروه اقتصــادی - مدیرعامل 
بورس کالای ایران جزییات تفاهمنامه 
همــکاری بــورس کالا و راه آهــن 
جمهوری اسلامی ایران که به موجب 
آن، معامــلات تیکــت حمل و نقل یا 
همان حواله حمــل کالاها در بورس 
کالا راه اندازی می شود را تشریح کرد.

حامد ســلطانی نژاد در مراســم 
امضای تفاهمنامــه همکاری بورس 
کالا و راه آهن جمهوری اسلامی ایران 

که در هشــتمین نمایشگاه بین المللی 
حمــل و نقل ریلی، صنایع، تجهیزات 
و خدمات وابســته برگزار شد، گفت: 
تفاهمنامه ای که امروز به امضا رســید 
در حــوزه ورود حوالــه های حمل و 
نقل به بورس کالای ایران اســت. در 
کشورهای پیشــرفته، حواله یا تیکت 
هــای حمــل و نقل در بــورس های 
کالایی مورد معامله قرار می گیرند که 
با مساعدت شرکت راه آهن جمهوری 

اسلامی ایران این معاملات در بورس 
کالا نیز عملیاتی خواهد شد.

مدیرعامل بــورس کالای ایران 
اظهار داشت: تولیدکنندگان حوزه های 
مختلف شامل صنایع فولاد، پتروشیمی 
و سنگ آهن که در بورس کالای ایران 
حضــور دارند می تواننــد همزمان با 

انجام معاملات کالاهایشــان، حواله 
های حمل و نقل را نیز خریداری کنند 
تا با بهترین قیمت قادر به حمل و نقل 

کالای خود باشند.
ســلطانی نــژاد افــزود: ایــن 
زیرساخت شرایطی را فراهم می کند 
که شرکت های بخش خصوصی هم 

راغب به ســرمایه گــذاری در حوزه 
حمل و نقل و ریل شوند. از سوی دیگر 
علاوه بر حضور پر رنگ تولیدکنندگان 
برای عرضه محصولاتشان در بورس، 
خریــداران هــم می توانند از بســتر 
مناقصات بــورس کالای ایران برای 
رسیدن به بهترین و بهینه ترین قیمت 

حمل و نقل کالای خود بهره مند شوند.
معامــات آتــی تیکت های 

حمل و نقل
مدیرعامل بــورس کالای ایران 
تصریــح کــرد: با تشــکیل کارگروه 
مشــترک بــورس کالا و راه آهــن، 
امیدواریم شرایطی مهیا شود تا علاوه 

بر معامــلات نقد تیکت حمل و نقل، 
معاملات آتی این حواله ها نیز مشــابه 
مواردی که در بورس ها و اقتصادهای 
بیــن المللی رایج اســت ابتدا بر روی 
حمل و نقل ریلی و سپس بر روی سایر 
حوزه های حمل و نقل شــکل بگیرد؛ 
از ایــن طریق فرصتی فراهم شــود تا 
تولیدکننــدگان و فعــالان بازارهای 
کالایی بتوانند در مقابل نوسانات قیمت 
های حمل و نقل پوشش ریسک دهند.

ســلطانی نژاد در خاتمه گفت: 
خوشــبختانه وزارت راه و شهرسازی 
پیشــگام عرضه املاک در بورس کالا 
بــوده و اولین معامله املاک در بورس 
نیز با حمایت این وزارتخانه انجام شده 
است؛ از این رو تفاهمنامه با شرکت راه 
آهن نیز فرصت مناسبی برای کمک به 
توسعه بیشتر صنعت ریلی کشور است 
و امیدوارم به زودی و در ســال ۱۴۰۰ 
شاهد عملیاتی شدن تفاهمنامه باشیم.

نوبخت مطرح کرد؛

اتمام بررسی بودجه ۱۴۰۰ تا پایان 
سال

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

اجرای ۵۳ پروژه شاخص در شهرهای 
جدید

سخنگوی کمیسیون صنایع مجلس

مدیرعامل بورس کالای ایران:

معاملات حواله حمل کالا در بورس کالا راه اندازی می شود

گــروه اقتصــادی- محمــد 
شریعتمداری در مراسم نخستین مرکز 
مدیریت اورژانس کسب و کار، اظهار 
داشت: جلوگیری از ریزش نزدیک به 
۳۰۰ هزار نیروی انسانی موجود، جهاد 
بزرگی اســت و امروز این کار از دست 
جوانان فرهیخته و اندیشــمند کشور 

برمی آید.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: گزارش اورژانس کســب و کار 
قابلیت ارائه در دولت را دارد، بنابراین 
باید ارتباط تنگاتنگــی بین اورژانس 

کسب و کار و ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید به وجــود بیاید تا این مجموعه 
به رسمیت شــناخته شود. واحدهای 
تولیدی همانند یک موجود زنده طول 
عمر مشــخصی دارنــد و باید خود را 

متناسب با زمان تغییر دهند.
وی ادامــه داد: همــواره یکی از 
نواقص کار این اســت که با معضلات 
کســب و کارها دیر آشــنا می شویم، 
بنابراین مجموعه کسب و کارها چاره 

جویی های متنوع نیاز دارند.
شــریعتمداری اطلاع ســریع از 

نواقص موجود را مورد تاکید قرار داد و 
بیان کرد: واحدهای تولیدی باید محلی 
برای دریافت کمک داشــته باشند تا با 

مراجعه به آنجا مشکلشان حل شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
تاکید کرد: مرکز اورژانس کسب و کار 
با همکاری جهاد دانشگاهی در دانشگاه 
علم و فرهنگ به مثابه یک دســتاورد 
ارزشــمند افتتاح شــد؛ حالا وظیفه ما 
این اســت که از این نهال نوپا حمایت 

و صیانت کنیم.
شــریعتمداری با تاکید بر این که 

باید همکاری تنگاتنگی برای حفاظت 
از این مرکز انجام شود، خاطرنشان کرد: 
جدا از تأمین منابع باید هدف این باشد 
که این مجموعه مؤثر عمل کند و برای 
جامعه مخاطب خــود که واحدهای 
تولیدی و تولیدکنندگان هســتند مفید 
واقع شــود. باید در شــرایط تحریم با 
عزت کار کنیم تا بتوانیم برای تســهیل 
اشتغال و کســب و کار مردم خدمتی 

انجام دهیم.
بــرای صیانت از اشــتغال 
موجود، مرکز اورژانس کسب و 

کار را ایجاد کردیم
در ادامــه این مراســم عیســی 
منصوری، معاون توســعه کارآفرینی 
و اشــتغال وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی گفــت: در نظام حکمرانی 
که در کشــور جاری است بین حوزه 
سیاست گذاری و نتیجه فاصله وجود 
دارد که برای پر کردن این خلأ نهادهایی 

باید در نقش پلتفرم ایجاد شوند.
وی افــزود: با ایــن رویکرد و با 
تاکید وزیر کار برای صیانت از اشتغال 

موجود، مرکز اورژانس کســب و کار 
را ایجــاد کردیم تا بــا در حوزه حفظ 
 اشــتغال بــرای جامعه هــدف خود 

مفید باشد.
منصوری تصریح کرد: ما در این 
حوزه علاوه بر توسعه کسب و کار بنا 
داریم به حوزه مشــاغل خرد و خانگی 
هم توجه ویژه داشته باشیم که البته این 
طرح یعنی طرح حمایت از مشــاغل 
خرد و خانگی ابتدا به صورت پایلوت 
اجرا شــد و سپس در سراسر کشور به 
اجرا درآمد و الان همکاران من تثبیت 
توســعه کسب و کار خرد و خانگی را 
در پیش گرفته اند و مطمئن هستم این 

برنامه ها نهادینه می شود.
گفتنی اســت، اورژانس کسب و 
کار بخشی از ساز و کار مرکز فرماندهی 
و کنترل سیاست ها و برنامه های اشتغال 
کشــور بوده که در وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی )دبیرخانه شورایعالی 
اشتغال( مستقر شده و در راستای برنامه 
حفظ، تثبیت و صیانت از اشتغال نیروی 

کار کشور تنظیم شده است.

وزیر کار از افتتاح اوژانس کسب و کار خبر داد و گفت: واحدهای تولیدی باید محلی برای دریافت کمک داشته باشند
 تا  با مراجعه به آنجا مشکلشان حل شود.

اورژانس کسب و کار، محلی برای رفع 
مشکلات واحدهای تولیدی است

وزیر کار:

سبزي ماركت   
ريحون 

سبزي خوردن، خورشتي، آش و....
پیاز داغ ، سیر داغ ، بادمجان سرخ شده ، کبابي و....

انواع سبزیجات خشك 

انواع شوري و ترشیجات 
انواع فرنگي جات 

انواع آبمیوه و آبغوره هاي تازه با کیفیت عالي

 انواع سبزیجات تازه آماده طبخ

همراه با پيك رايگان
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مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان:

گروه اقتصادی - ســخنگوی 
کمیســیون صنایع مجلس با تاکید بر 
ضرورت اعضــای تنفس خوراک به 
پتروپالایشــگاه ها از سوی صندوق 
توسعه ملی، گفت: مقام معظم رهبری 
بارها مقابله با خام فروشــی نفت را 

اولویت کشور اعلام کرده اند.
حجت الله فیروزی، سخنگوی 
کمیســیون صنایــع و معادن مجلس 
شــورای اســلامی درباره ضرورت 
اعطای تنفــس خوراک به واحدهای 
پتروپالایشــگاهی از سوی صندوق 

توسعه ملی، گفت: مقام معظم رهبری 
بارها به موضوع مقابله با خام فروشی 
نفت پرداخته و آن را اولویت کشــور 

دانسته اند.
وی تصریــح کــرد: حرکت به 
سمت ایجاد ارزش افزوده در صنعت 
نفت، منجر به خلــق ثروت و ایجاد 

اشتغال برای کشور خواهد شد.
وی ادامه داد: نفت خام به راحتی 
قابل تحریم اســت. این موضوع در 
یک سال گذشته و همزمان با تشدید 
تحریم های آمریکا به خوبی مشخص 

شد. به همین دلیل برنامه ریزی برای 
تولیــد فرآورده های نفتــی از طریق 
توســعه واحدهای پتروپالایشگاهی 

یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.
نماینده مردم فســا با اشــاره به 
تصویــب طرح حمایــت از احداث 
واحدهای پتروپالایشــگاهی گفت: 
در مجلــس دهم، طــرح حمایت از 
توسعه صنایع پایین دستی نفت خام 
و میعانات گازی با استفاده از سرمایه 
گــذاری مردمــی بــرای حمایت از 
توســعه واحدهای پتروپالایشگاهی 

تصویب شــد. در طرح مذکور تاکید 
شده اســت که صندوق توسعه ملی 
به طرح های ســرمایه گذاری ساخت 
پتروپالایشــگاه از محل منابع خود، 
تنفس خــوراک اعطا کنــد. یعنی از 
محل ســهم خود از نفت، خوراک در 
اختیار واحدهای پتروپالایشگاهی که 
قرار است احداث شوند، قرار بگیرد 
و چند ســال پس از به تولید رسیدن 
ایــن پتروپالایشــگاهها، هزینه این 
خوراک دریافت شود؛ در واقع به این 
پتروپالایشگاههای تازه تأسیس، برای 

دریافــت هزینه خوراک، مهلت چند 
ساله داده شود.وی ادامه داد: علی رغم 
وجود صراحت های قانونی، متأسفانه 
صندوق توسعه ملی تاکنون اقدامی در 
این زمینه انجام نداده است که تخلف 

محسوب می شود.
فیروزی گفــت: درحل حاضر 
۸ طــرح احــداث پتروپالایشــگاه، 
پیشنهادی ازسوی بخش خصوصی 
توســط وزارت نفــت تأییــد و به 
صندوق توســعه ملــی جهت اعطا 
تنفس خــوراک معرفی شــده، ولی 

صندوق توسعه ملی با اعطای تنفس 
خوراک به آنها مخالفت کرده اســت.
ســخنگوی کمیسیون صنایع مجلس 
تصریــح کرد: صندوق توســعه ملی 
باید هرچه ســریع تر جلســه ای در 
خصوص اعطــای تنفس خوراک به 
تشکیل  پتروپالایشگاهی  واحدهای 
دهد و تا پایان سال جدول زمان بندی 

تخصیص خود را اعلام کند.
به گفته فیروزی، سازمان برنامه و 
بودجه هم در این زمینه باید به تکالیف 

قانونی خود عمل کند.

صندوق توسعه اعطای خوراک به پتروپالایشگاه ها را تعیین تکلیف کند

منصوری تصریح کرد: ما در این حوزه عاوه بر توســعه کســب و کار بنا داریم به حوزه مشاغل خرد 
و خانگی هم توجه ویژه داشــته باشــیم که البته این طرح یعنی طرح حمایت از مشــاغل خرد و خانگی 
ابتدا به صورت پایلوت اجرا شــد و ســپس در سراسر کشــور به اجرا درآمد و الان همکاران من تثبیت 
توســعه کسب و کار خرد و خانگی را در پیش گرفته اند و مطمئن هستم این برنامه ها نهادینه می شود.

گروه اقتصادی- مدیرکل منابع 
طبیعی وآبخیزداری هرمزگان گفت: 
۹۴درصد از اراضی اســتان هرمزگان 

جزو اراضی ملی است.
ســید محمد نور موسوی بیان 
داشت: مقام معظم رهبری هر ساله در 
روز درختکاری نهالی غرس می کنند 
که نشانه اهمیت درختکاری در کشور 

است.
موسوی با اشــاره به شعار هفته 
منابــع طبیعی همه باهــم جهاد برای 
حفــظ منابع طبیعی تاکید کرد: وظیفه 
همه ما احیا، توسعه وبهره برداری بهینه 
از منابع طبیعی و صیانت از انفال است 
که با تمام توان در راســتای این وظیفه 

مهم سازمانی حرکت می کنیم.
وی افــزود: طی ایــن هفته باید 
تلاش کنیم عملکرد و اقدامات یکساله 
منابــع طبیعی کــه در دورترین نقاط 
استان هم انجام می شود به اطلاع مردم 

برســد و مردم با اهداف، دیدگاه ها و 
سیاست های منابع طبیعی آشنا شوند.

موسوی گفت: منابع طبیعی یک 
دســتگاه حاکمیتی است که صیانت 
از انفــال ومحافظــت از آب و خاک 
را برعهــده دارد اگــر آب از بین برود 
خاک تخریب می شــود و بالعکس از 
کل وسعت استان هرمزگان ۶میلیون 
و ۸۰۰ هزار هکتار منابع طبیعی استان 
اســت و ۹۴ درصد مســاحت استان 
اراضی ملی اســت که سعی داریم تا 
سه ماهه اول سال آینده تمام مساحت 
استان را سنددار کرده و کاداستر اراضی 

ملی را تهیه کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: هرمزگان 
شــرایط اکولوژیکی خاصی دارد به 

لحاظ ۱۰ ســال خشکسالی و سیل و 
باران های ســیل آسا، شاهد فرسایش 
آبی و خاکی زیادی در استان بوده ایم 
که باید بــا انجام عملیات آبخیزداری 
جلوی تخریب بیشــتر را بگیریم و به 
احیا و تقویت خاک و پوشش گیاهی 

بپردازیم.
جنگل هــای مانگــرو ظرفیت 

خوبی دراستان است
موســوی تاکید کرد: در اســتان 
جنگل های مانگرو پتانســیل خوبی 
می باشد درراستای معرفی ذخیره گاه ها 
و زیستگاه های متنوع داریم که تاکنون 
بیســت هزار هکتار جنگل مانگرو از 
ســایه خوش بندرلنگه تا بندرخمیر، 
بندرعباس، ســیریک و خور آذینی و 

جاسک را افزایش داده ایم.
وی گفــت: توســعه مانگرو با 
مشــارکت مردم صــورت گرفته و 
تاکنون ۱۰ میلیون نهال طی ســه دوره 
پنج ساله تولید وکشت شده است که 
با آخرین تصاویر ماهواره ای ســطح 
مانگروهای اســتان به ۲۴ هزار هکتار 

رسیده است.
 ۸۰۰ از  بیــش  افــزود:  وی 
هزارهکتار جنگل های خلیج عمانی 
اعم از کنار، اکاســیا کهور ایرانی و… 
از غرب تا شــرق استان در طول نوار 
ســاحلی داریم و اقدامات خوبی در 

سنوات گذشته انجام شده است.
موســوی با اشاره به جنگل های 
دســت کاشــت در اســتان گفت: 

جنگل های سنواتی که از دیرباز تاکنون 
در استان وشهر بندرعباس کاشته شده 
باعث شده که شــهر بندرعباس را از 
خطر ریزگردها مصون کرده و اثرات 
منفی خشکسالی را به حداقل برساند.

وی تاکیــد کــرد: همینطور که 
مشاهده می شود اثرات منفی ریزگردها 
بیشــتر در غرب هرمزگان خودش را 
نشــان داده اما در شــهر بندرعباس و 
شرق اثرات بســیار کمی از خود بجا 
گذاشته به دلیل جنگل کاری سنواتی 
که انجام شــده شــاهد کاهش اثرات 

تخریبی ریزگردها هستیم.
مســاحت  ازکل  گفــت:  وی 
اســتان هرمزگان یک میلیون و پانصد 
هزار هکتار بیابــان داریم و۶۰۰ هزار 

هکتار تحت فرســایش بادی است و 
کانون های بحرانی فرسایش بادی که 
به تأسیسات نظامی، اداری، مسکونی 
و … خســارت زیادی می تواند وارد 

کند.
موسوی با اشاره به مالچ پاشی د 
شرق اســتان گفت: در شرق جاسک 
روســتای بیاهی چنالی در طول جاده 

جاســک- چابهار مالچ پاشی انجام 
شده تا بتوانیم شرایط سکونت را برای 
اهالی فراهم نمائیم هرزمانی تأسیسات 
مهمی احداث شده مالچ پاشی هم کنار 

ش انجام شده است. 
وی اظهار داشت: در بحث تثبیت 
شن های روان در حال ۱۷ هزار هکتار 
مالچ پاشی انجام شده و هر هکتار مالچ 

پاشی ۹۰ میلیون تومان هزینه دارد.
موســوی افزود: شرق جاسک 
کارهای خوبــی انجام شــده و نیاز 
بــه حضور مــردم داریــم، در حوزه 
آبخیــزداری کارهای خوبــی انجام 
دادیم هشــت هزار و چهارصد سازه 
از اعتبارات ملی و استانی، بنیاد علوی 
و برکت وبســیج سازندگی و مجمع 
خیرین آبخیزداری اســتان انجام شده 
است. شرق جاســک اراضی بیابانی 
است در بشــاگرد بارندگی تابستانی 
داریم باید کاری کنیم رســوب کمتر 

برود در سد جگین
وی تاکید کرد: وظایف ما مقابله 
با بیابان زایی و توســعه مشــارکت 
مردمی و طَرحهای مرتعداری است، 
قرارداد سی ساله با مرتعداران می بندیم 
مشارکت پذیرند و رسانه ها هم کمک 
کنند تا فرهنگ منابع طبیعی به معارف 

عمومی تبدیل شود.

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری هرمزگان:

9۴درصد از اراضی استان هرمزگان جزو اراضی ملی است


